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 Încheiat azi 5 iunie 2012, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local al 

municipiului Alba-Iulia. 

 Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 386/2012 a Primarului 

municipiului  Alba-Iulia. 

 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local sunt publice. 

 Bărdaş Horea Mihai: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 20 consilieri, 

aşadar şedinţa noastră este legal constituită. Lipseşte domnul consilier Coşeriu Sorin 

Nicolae.” 

 Marcel Jeler: “Fiind şedinţă extraordinară, proces verbal nu avem.” 

 Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  

participă: d-l Primar Mircea Hava, d-na Mihaela Petcu - consilier Serviciu 

administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară,   doamna Crina 

Iacob – director Direcţia Programe, doamna Aurica Groza – şef Serviciul public 

comunitar pentru cadastru şi agricultură, doamna Ani Metea – şef Serviciul investiţii 

şi lucrări publice precum şi presa. Aşadar, dau cuvântul domnului preşedinte 

 Bărdaş Horea Mihai: "Pentru început supun la vot modalitatea de vot. Propun 

vot deschis prin ridicare de mână. Cine este pentru?" 

 "Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Pe ordinea de zi avem 2 proiecte de hotărâre. 

Suplimentar a fost introduse proiectul: Trecerea din domeniul public în domeniul 

privat al municipiului Alba-Iulia, scoaterea din funcţiune şi casarea în vederea 

dezafectării mijlocului fix staţie de epurare municipală.” 

  Supun la vot dacă sunteţi de acord cu  această completare adusă ordinii de zi. 

Cine este pentru?" 

 "Fiind supusă la vot aceasta a fost votată cu 20 voturi pentru." 

 

 Bărdaş Horea Mihai: "Şi acum vă prezint următorul 
 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

 I. Diverse 

 II. Proiecte de hotărâri privind: 

 1. Modificarea Hotărârii nr. 410/2011 a Consiliului local al municipiului Alba-

Iulia privind asigurarea sustenabilităţii proiectului „Respiră aerul istoriei”. 

 2. Modificarea Hotărârii nr. 295/2010 a Consiliului local al municipiului Alba-



Iulia şi transmiterea în folosinţa gratuită către Arhiepiscopia Ortodoxă Română a 

imobilului Centrală Termică nr. 7. 
 

 1. Modificarea Hotărârii nr. 410/2011 a Consiliului local al municipiului Alba-

Iulia privind asigurarea sustenabilităţii proiectului „Respiră aerul istoriei”. 

 Se dă cuvântul doamnei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Dacă sunt discuţii? Nu sunt aşadar supun la vot cine este 

pentru." 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu   13 voturi pentru şi 6 abţineri Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcela Eugenia, Lupea Iulian Nelu, 

Barbonţa Cristian Gelu." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 201/2012. 

 

  

 2. Modificarea Hotărârii nr. 295/2010 a Consiliului local al municipiului Alba-

Iulia şi transmiterea în folosinţa gratuită către Arhiepiscopia Ortodoxă Română a 

imobilului Centrală Termică nr. 7. 

        Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi 

disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 

este pentru." 

 "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru şi 5 voturi 

împotrivă Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş 

Marcela Eugenia." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 202/2012. 

 

 

 3. Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului Alba-Iulia, 

scoaterea din funcţiune şi casarea în vederea dezafectării mijlocului fix staţie de 

epurare municipală. 

 Se dă cuvântul doamnei Ani Metea care prezintă proiectul de hotărâre precum 



şi raportul de specialitate. 

 Bărdaş Horea Mihai: "Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 

este pentru." 

 "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 203/2012. 

 

  

 DIVERSE: 

 

 

 Barbonţa Cristian Gelu: „Eu nu am participat decât la trei şedinţe. E sfârşit de 

mandat. Am încercat să-mi fac o părere despre modul de desfăşurare al lucrărilor. 

Dacă îmi permiteţi, aş avea câteva recomandări pentru viitorul consiliu local: 

 Aceste materiale, care consumă foarte multă hârtie, cred că s-ar putea trimite 

pe calculator, pe email şi fiecare să-şi citească, fără să mai consume atâta hârtie şi 

cumva în timp mai util ci nu cu o zi înainte. Să ai timp să vezi exact! Mai ales dacă e 

vorba de construcţii, să mergi să vezi localizarea! Cumva să te poţi documenta în 

timp util! 

 Şi aş mai avea un comentariu vis a vis de ultima şedinţă în care am fost 

apostrofat de domnul Primar cu privire la ceea ce se doreşte să se construiască lângă 

magazinul Unirea, pe latura aceea. Nu suntem contra! M-aţi înţeles poate greşit! Dar 

o treabă care transformă relativ major un oraş, ar trebui să fie mai multe proiecte, să 

fie supuse unui referendum, astfel încât populaţia care beneficiază în final să poată 

alege, să-şi spună cuvântul: domnule, acesta mi se pare a fi cel mai bun! Astfel, 

suntem puşi în faţa unui fapt împlinit! Şi cred că, corect aşa ar fi când e vorba de o 

treabă care afectează schimbarea majoră a unui oraş. Cred că ar fi bine să fie mai 

multe variante şi beneficiarii să poată să-şi spună cuvântul! E o părere personală! 

Ceea ce spun e în calitate de cetăţean al Albei-Iulia şi de om care plăteşte taxe în 

acest oraş! Pe lângă Cetate, Alba-Iulia cred că este un pic mai mare! Este foarte bine 

şi este foarte meritoriu ceea ce s-a făcut în Cetate şi vom susţine în continuare 

finalizarea proiectelor. Dar cumva, viitorul primar va trebui să considere  că Alba-

Iulia înseamnă ceva mai mult decât Cetatea! Trebuie să ţinem cont şi de faptul că 

locuitorii acestui oraş nu trăiesc în Cetate. Cetatea a fost făcută cu scop turistic, să 

aducă venituri, turişti! Dar, pentru locuitorii acestui oraş cred că mai există şi alte 

lucruri de făcut! Eu vă mulţumesc mult!” 

 Popa Pavel: „Tot la diverse. Decât să aflaţi de la alţii, vă spun eu că sunt plăcut 

impresionat, atât eu cât şi colegul Domuţa, fiindcă Oarda concură cu Alba-Iulia prin 

faptul că avem trei candidaţi la funcţia de primar şi şase la consiliul local. Eu din 

cauza aceasta vă spun! Ca să nu aflaţi de la alţii!” 

 Contor Gheorghe: „Ca să fiu şi eu mai precis, Miceştiul nu are nimic!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Vreau să vă spun că proiectul cu centrul civic sau 

oraşul de jos, dacă e cineva interesat de el, a fost scos la licitaţie! Iar acest proiect l-a 

câştigat proiectul care l-a făcut domnul Străjan cu centrul civic de jos. Deci, nu s-a 

făcut decât un singur proiectant luat aşa  arbitrar! Deci, el a fost licitat!” 



 Hondola Liviu: „Câte proiecte au fost?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Nu ştiu! Întrab-o pe doamna Hedviga, că ştie mai 

bine!” 

 Pleşa Gabriel: „Dumneavoastră nu ştiţi?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Nu! Pentru că ele se scot de către arhitecţi. Eu vă spun 

că au fost scoase la licitaţie. Şi a fost şi consultarea populaţiei, dacă vă aduceţi bine 

aminte!” 

 Mircea Hava: „Domnul doctor, un singur lucru vreau să vă spun! Trăim într-o 

ţară care are anumite reguli, anumite legi! Adjudecarea se face de către comisie iar  

proiectul a fost supus dezbaterii publicului! Cine a vrut să-l consulte l-a consultat! 

Am avut o întâlnire la care au fost cinci oameni! Unul a avut probleme că de ce se 

face sens giratoriu? Consultarea a fost făcută! Că nu a venit lumea, că nu ne-am dus 

la fiecare la uşă la bloc să sunăm... Toate chestiunile se fac respectând legea! Până 

când ajungem ca şi în Elveţia unde se face referendum şi ar fi foarte bine, mai trece!  

Dar acesta este sistemul şi noi ne ţinem de el! Facem chestiune publică, îl afişăm pe 

site, peste tot! Discuţia pe el am făcut-o în sala mare de la Mall. Şi au fost oameni. 

Însă din păcate au fost oameni care au fost interesaţi de gardul lor şi nu au văzut 

anvergura! Asta este! În timp, poate o să învăţăm! Poate când o să facem dezbaterea 

la buget vor veni oameni ca să vadă cât e de mare.” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Referitor la chestiunea cu site-ul, s-a mai încercat odată. 

Să ştiţi că eu şi domnul Puican nu putem să intrăm pe email, pentru că nu ştim! Aşa 

că, dacă pe mine mă alege cineva şi eu nu vreau pe email, nu aveţi cum să-mi daţi pe 

email! Eu vă spun că 50% din cei prezenţi aici, nu ştiu să lucreze pe email!” 

 Mircea Hava: „Pentru fiecare chestiune s-a dat un CD cu materialul!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Alte discuţii?” 

 Dărămuş Marcela Eugenia: „Vreau să le mulţumesc colegilor cu care am 

colaborat patru ani şi sper ca activitatea noastră să fie mai vizibilă! Aş vrea doar să 

recomand  pentru noul primar şi noul consiliu local să fie mai atent cu departamentul 

juridic ca să nu mai meargă următorii colegi pe la anumite instituţii cum ar fi DNA 

fără nici o vină! Vreau să mai întreb şi sper că nu a fost uitată ideea de creşă în Cetate 

şi că se va deschide cândva! Eu vă mulţumesc şi spor în toate!” 

 Pleşa Gabriel: „Dacă tot ne-aţi dat cuvântul şi ocazia să ne mai vedem odată, 

vreau să vă mulţumesc tuturor pentru colaborare şi pentru gândurile bune! Eu cred un 

singur lucru: noi, pentru viitor, care vom mai fi şi care nu vom mai fi, să încercăm să 

fim mult mai aproape de oameni! Să încercăm să transpunem în Consiliul local ideile 

străzii şi cred că ar fi mult mai bine pentru toată lumea! În rest, vă mulţumesc tuturor 

pentru bunele intenţii, indiferent de culoare. Sigur, că au fost conflicte! E firesc dacă 

e democraţie! Dar nu am făcut-o decât cu bună intenţie!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Eu vrea să vă spun un singur lucru: că mă bucur foarte 

mult că ies din politică şi mai ales din Consiliul local! Şi lucrul acesta vi-l spun 

pentru că am văzut în ultima perioadă lucruri între noi, chiar dacă suntem buni 

prieteni înafară şi chiar dacă am fost prieteni şi am locuit în oraşul acesta de când ne-

am născut, foarte multă răutate şi foarte multă ură adusă, nu de dumneavoastră ci din 

rândul partidelor! Am văzut în ziare, în presă lucruri în care, partidele noastre istorice 

acuză pe unii şi pe alţii! În schimb, şi ei au votat acelaşi lucru! Ne împroşcăm unii pe 



alţii cu noroi şi nu înţeleg de ce? Nu ştiu de ce trebuie să aruncăm noroiul acesta doar 

pentru a avea o funcţie! Părerea mea este că, cei care intră în politică, toţi îşi caută un 

serviciu! Nu au serviciu şi atunci intră în politică! Aceştia sunt oamenii: cei care 

aruncă cu noroi nu au servicii şi sunt nişte slugi utile şi corecte şi umplu pe toată 

lumea cu noroi şi venin! E păcat! E păcat pentru că am realizat în opt ani de zile 

lucruri bune şi frumoase! E păcat că ajungem în Consiliul local să ducem lupta dintre 

partide! Şi lupta dintre partide este urâtă pentru că v-am spus: sunt unii care vor să 

iasă în faţă neapărat numai cu mizerii, că acestea dau bine la presă şi la public! Să 

rămână cine vrea să se umple cu noroi şi mizerie în politică! A zis şi Gabi o vorbă 

bună: să fim apropiaţi de cetăţeni! Mergem pe străzi şi nu  cunoaştem necazurile 

oamenilor, dar ne batem cu pumnul în piept că suntem politicieni! Îmi pare rău că am 

ajuns din cauza faptului că am fost consilier şi că am vrut să fac bine, să umblu pe 

unde umblu! Spre bucuria unora dintre colegi! Şi asta mă doare cel mai tare! Că se 

bucură! Şi eu le doresc celor care se bucură să ajungă şi ei acolo! Şi vor ajunge! 

Ţineţi minte ce vă spun eu! V-am mai prezis eu odată! Să nu-mi spuneţi că voi nu aţi 

făcut şi nu aţi dres! Eu, decâte ori a venit vreun coleg din opoziţie şi a vrut să facă 

ceva am încercat să-l ajut! Dar răutatea pe care am văzut-o la ultimul vot nu vă face 

cinste!  Să mă scuzaţi! Răutate! Am văzut răutate! Asta am văzut! Răutate! Şi e păcat 

că suntem colegi de opt ani de zile aici  şi ne-am ros coatele! Vă mulţumesc şi succes 

în alegeri!” 

 Puican Ioan: „Nu ştiu de ce ne apostrofaţi pe noi!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Şi dumneavoastră aţi fost în comisia ANL cu mine şi aţi 

votat pentru! Dar numai pe mine m-aţi trecut pe site! Şi dumneavoastră aţi votat lista 

ANL! De ce nu v-a trecut?” 

 Puican Ioan: „Ne-aţi sfidat cu toţii în patru ani!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte 

discuţii  declar şedinţa închisă.” 

 

Alba Iulia, 5 iunie  2012 

 

 

 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                        SECRETAR, 

                Bărdaş Horea Mihai                                   Marcel Jeler 


